



التاريخ: 2024/04/24م

كتاب رقم: BLDN-BS-HA-24-039

السيد/ ناصر عبد الله العبد الغني المحترم،

مدير إدارة عمليات السوق

بورصة قطر

### بيان صحفي

**بلدنا ش.م.ع.ق توقع اتفاقية مع وزارة الفلاحة والتنمية الريفية في الجزائر لإنشاء أكبر مشروع زراعي صناعي**

**متكامل لإنتاج الألبان والحليب المجفف على مستوى العالم؛ باستثمار قيمته 3.5 مليار دولار**

**عدد قطع الأبقار يصل إلى 270 ألف رأس لإنتاج 1.7 مليار لتر من الحليب سنوياً**

وقعت اليوم شركة بلدنا اتفاقية مع وزارة الفلاحة والتنمية الريفية في الجزائر، حيث تقوم قطر بإنشاء أكبر مشروع زراعي صناعي متكامل لإنتاج الألبان والحليب المجفف على مستوى العالم بالجنوب الجزائري وذلك في إطار استراتيجية الجزائر لإنتاج أحد أهم المواد الغذائية الواسعة الاستهلاك، وذلك لتعزيز الأمن الغذائي. وقد قام بتوقيع الاتفاقية كل من السيدة سعاد عسعوس، المدير العام للاستثمار والعقار الفلاحين بوزارة الفلاحة والتنمية الريفية والسيد محمد معتز الخياط، رئيس مجلس إدارة شركة بلدنا وذلك بحضور كل من السيد يوسف شرف، وزير الفلاحة والتنمية الريفية في الجزائر، والسيد لعزیز فايد، وزير المالية الجزائري وسعادة سفير دولة قطر لدى الجزائر، السيد عبد العزيز علي النعمة.

تهدف هذه الاتفاقية إلى إنجاز مشروع هو الأكبر في العالم والأول من نوعه في الجزائر عن طريق الشراكة بين شركة بلدنا القطرية (51%) والدولة الجزائرية، ممثلةً في الصندوق الوطني للاستثمار (49%)، لتربية الأبقار الحلوب وإنتاج مسحوق الحليب باستثمار وقدره 3.5 مليار دولار. يتربع المشروع على مساحة إجمالية قدرها 117 ألف هكتار مكونة من ثلاثة أقطاب، يحتوي كل منها على مزرعة لإنتاج الحبوب والأعلاف، مزرعة لتربية الأبقار وإنتاج الحليب واللحوم، و مصنع لإنتاج الحليب المجفف.

وعلق السيد محمد معتز الخياط، رئيس مجلس إدارة شركة بلدنا على هذه الاتفاقية قائلاً: "يسعدنا أن نتوج هذه العلاقة بين شركة بلدنا ووزارة الفلاحة والتنمية الريفية الجزائرية بتوقيع هذه الاتفاقية حيث يعد هذا المشروع الطموح ركيزة أساسية تساهم في تنمية القطاع الزراعي للوصول إلى الاكتفاء الذاتي في الجزائر، بالإضافة إلى تعزيز الأمن الغذائي الذي يعتبر من أهم التحديات التي تواجه العالم والتي تسعى مختلف الدول والمؤسسات العالمية إلى اتخاذ شتى التدابير لمواجهتها.



**Baladna Q.P.S.C.**

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

**بلدنا ش.م.ع.ق.**

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ + (٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مجموع بالكامل  
info@baladna.com



استطاعت شركة بلدنا تحقيق تجربة ناجحة ومماثلة في قطر ووصلنا من خلالها الى الاكتفاء الذاتي خلال 12 شهر فقط، مستخدمين أهم التقنيات العالمية والخبرات المتنوعة في مجال الزراعة والصناعة. وعليه سوف نسخر لهذا المشروع خلاصة هذه الخبرات والتقنيات ونطبق أفضل الممارسات العالمية المستدامة."

ومن جانبه اضاف السيد مالكوم جوردان، الرئيس التنفيذي لشركة بلدنا قائلاً: " نتطلع إلى العمل مع شركائنا في الجزائر لتنفيذ أحد أكبر المشاريع المتكاملة لإنتاج الحليب المجفف والألبان في العالم، حيث تتماشى هذه الشراكة الاستراتيجية مع أهدافنا الطموحة للنمو وزيادة الفائدة للمستثمرين والقيمة الاستثمارية للمساهمين."

سيسمح هذا المشروع بإنتاج 50% بالمائة من الاحتياجات الوطنية للجزائر من مسحوق الحليب محلياً سعياً الى الوصول الى الاكتفاء الذاتي من الحليب، إضافة إلى تزويد السوق المحلي باللحوم الحمراء، وتوفير 5000 فرصة عمل للكوادر المحلية، والمساهمة في رفع عدد رؤوس القطيع من الأبقار. كما يؤدي هذا النوع من المشاريع إلى تحكم أفضل في عملية تربية الأبقار بفضل استخدام أحدث التقنيات وأفضل الممارسات في ادارة الثروة الحيوانية، كما تساهم المزارع الكبرى المدمجة في تقليل تكاليف الإنتاج بفضل توفير كافة عوامل الإقتصاد الكلي والتحكم في مختلف مراحل الإنتاج من زراعة الأعلاف، وتربية الأبقار، وإنتاج الحليب ومشتقاته.

-انتهى-

Asma  
بلدنا ش.م.ع.ق



## Baladna Q.P.S.C.

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## بلدنا ش.م.ع.ق.

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ (+٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مدموم بالكامل  
info@baladna.com



Date: 24/04/2024

Ref. BLDN-BS-HA-24-039

**Mr. Nasser Abdullah Al Abdul Ghani**

**Market Operations Department**

Qatar Stock Exchange

**Press Release**

**Baladna Q.P.S.C signs an agreement with the Algerian Ministry of Agriculture and Rural Development for the world's largest integrated dairy farming and production project With a 3.5 billion USD investment**

**Herd to reach 270,000 with a production capacity of 1.7 billion liters of Milk yearly**

Baladna Q.P.S.C. signed today a Framework Agreement with the Algerian Ministry of Agriculture and Rural Development whereby Qatar will develop the world's largest integrated project aimed at producing powdered milk in southern Algeria. The agreement that outlines a total investment of \$3.5 billion was signed by Ms. Souad Assous, Director General of Agricultural Investment and Land at the Ministry of Agriculture and Rural Development, and Mr. Mohamad Moutaz Al-Khayyat, Chairman of Baladna. The signing ceremony was attended by HE Mr. Youcef Cherfa, Minister of Agriculture and Rural Development in Algeria; HE Mr. Laaziz Fayed Fayed, Minister of Finance in Algeria; and His Excellency Mr. Abdelaziz Ali Al-Nama, the Qatari Ambassador to Algeria, among other dignitaries.

This venture, held 51% by Baladna and 49% by the Algerian State through the National Investment Fund, will develop the world's large scale vertically integrated dairy operation in Algeria. This groundbreaking project will cover 117,000 hectares and will be segregated into three hubs, each comprising of an arable farming operation, a dairy and beef farming operation, and a powdered milk manufacturing facility.

Mr. Mohamad Moutaz Al-Khayyat, Chairman of Baladna, commented on this agreement, saying: "We are delighted to formalize this partnership between Baladna and the Algerian Ministry of Agriculture and Rural Development. This strategic project is a cornerstone in fostering the growth of Algeria's agricultural sector, driving the nation toward self-sufficiency, and bolstering food security—a critical global challenge that commands concerted efforts from countries and international entities alike.

"Baladna has a proven track-record of rapid and significant achievements in Qatar, having attained self-sufficiency within a mere 12 months, courtesy of employing foremost international technologies and leveraging a wealth of expertise in the agriculture industry. It is with great anticipation that we aim to replicate this success in Algeria, encapsulating these valuable experiences and technologies to implement exemplary, sustainable practices on an international scale."

**Baladna Q.P.S.C.**

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com



**بلدنا ش.م.ع.ق.**

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ (٩٧٤) + | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق. مدموم بالكامل  
info@baladna.com




Mr. Malcolm Jordan, CEO of Baladna added: "We are looking forward to working together with our Algerian partners to build one of the world's largest vertically integrated dairy companies. This strategic partnership not only aligns with our ambitious growth objectives but also promises significant returns and long-term value for our shareholders."

The project aims to meet 50% of Algeria's national demand for powdered milk, supplement the local market with red meat, create 5,000 direct local jobs, and contribute to the growth of the national cattle stock. It will also leverage modern technology and best management practices to enhance dairy farming efficiency, reduce production costs through economies of scale, and improve control over the entire value chain.

The "Baladna" project for powdered milk production is part of the Algerian state's strategy to produce widely consumed products in line with the national food security strategy.

-Ends-

  
Baladna QPSC



## Baladna Q.P.S.C.

North Road, Exit 44, Umm Al-Hawaya Area, Al Khor & Al-Thakhira  
T: (+974) 4035 8888 | P.O. Box: 3382, Doha, Qatar  
C.R: 140310 | Capital: 1,901,000,000 QAR Fully Paid  
info@baladna.com

## بلدنا ش.م.ق.ف.ق.

طريق الشمال، مخرج ٤٤، أم الحوايا، الخور والذخيرة  
ت: ٤٠٣٥ ٨٨٨٨ + (٩٧٤) | ص.ب: ٣٣٨٢، الدوحة، قطر  
سجل تجاري: ١٤٠٣١٠ | رأس المال: ١,٩٠١,٠٠٠,٠٠٠ ر.ق.مجموع بالكامل  
info@baladna.com